
Zápis KRJ 4.4.2024

Přítomní: Petr Foltýn - Medvěd, Pavel Šťastný - Kaktus, Eva Fišerová - Sopka, Iva
Helemíková - Ivet, Denisa Halašová - Deninda, Jakub Grós - Jag, Lubomír Melichařík -
Bam, Alice Čapounová, Matyáš Rafaj - Rafik, Vít Fojtík - Fox

On-line přítomní: Petr Veselý - Wesa
Omluvení: Jan Michna - Gonzáles, Radomír Švihel - Radar
Nepřítomen: Jarmila Snášelová - Shewe
Návštěva:

1. Zapojení Zlínského kraje do programu OP JAK
● Operační program Jan Amos Komenský –     OP JAK je tříletý program MŠMT na

podporu neformálního vzdělávání. Projekt mohou podat pouze hlavní spolky (tedy
Junák –     český skaut jako celek). Jeho výhody pak budou čerpat pobočné spolky
(zejména střediska) a jejich členky a členové.

● Zapojení skautského kraje může napomoci tomu, že výhody programu OP JAK
budou moci čerpat členky a členové všech skautských středisek v rámci kraje, včetně
těch, která se do programu sama nepřihlásí. Kraj se zároveň zavazuje realizovat
alespoň jednu „šablonu inovativního vzdělávání“ povinnou pro všechny OJ zapojené
do projektu.

● V návaznosti na rozhodnutí krajské rady Radar potvrdí účast kraje v programu.
@radar

● “KRJ souhlasí se zapojením KRJ Zlín do OP JAK.”

Hlasování:
Pro: 8
Proto:0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

2. Úkoly z minula a předání KRJ
● Přístupy k bankovním účtům jsou stále beze změny. Radar stále čeká na propis

statutára do spolkového rejstříku. -> Před velikonocemi skončila lhůta na odvolání,
mělo by se propsat do rejstříku každým dnem. V době konání KRJ rejstřík stále
nepřepsán. Aktualizace 23.4.: Rejstřík přepsán.@radar

● Emailové adresy jsou zatím beze změny, nelze je jednoduše sloučit. Je potřeba
schránku zrušit a vytvořit alias. Tyká se adresy pro vyznamenání. Adresa pro dotace
a hospodaření zůstává v platnosti.@radar
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● Termíny KRJ byly stanoveny dopředu na rok 2024 (4. 4., 6. 6., 19. 9. a 28. 11. 2024,
vždy čtvrtek od 18:00, pokud bude potřeba mimořádná rada, bude se domlouvat dle
situace). Mimořádné rady budou zpravidla online.

● Tajemník kraje. Momentálně nevíme náplň práce pro tajemníka a nechceme vytvářet
post tajemníka, když sami nevíme, jakou konkrétně agendu by zastával.

● Návštěvy na ORJ a SRJ ? Termíny ORJ:
○ okres KM

■ nejbližší je 16.4. od 19:30 online
○ okres VS

■ 20.6.2024 Mimořádně ve ValMezu - pozve Hovík
■ 26.9.2024 SD Vsetín
■ 12.12.2024 SD Vsetín
■ Deninda zve KRJ na otevírání nového skautského domu.

○ okres ZL
■ 15.5. 16:30 (Radar a Kaktus nemůžou. Medvěd tam sice bude, ale za

středisko, což se nepočítá😀)
○ okres UH

■ Radu máme jednou měsíčně.
■ Vycházíme z úmluvy, že se jedná o každé druhé úterý od 17h.
■ Konkrétní termíny máme tedy nastaveny dopředu, viz zápis.
■ Střídáme onlajn a prezenční účast.
■ Účast na radách je jedním z kritérií pro přerozdělování nadstavby

dotace (bude nově zavedeno).
■ Apelujeme na střediska, aby chodil vždy stejný určený zástupce kvůli

kontinuitě.
■ 9.4.2024 – online
■ 14.5.2024 – prezenčně (návštěva střediska Polešovice) (za KRJ

navštíví Kaktus)
■ 11.6.2024 – online
■ Medvěd pojede na ORJ UH na podzim

3. Úkoly vyplynuvší ze sněmu
● “Zabývat se problematikou výchovných zpravodajů a učinit možné kroky vedoucí k

ustanovení výchovných zpravodajů na okresech”
○ Radar je ve spojení s Foxem a domlouvají si osobní schůzku, kde proberou

koncept a cíle výchovného zpravodaje na kraji s přesahem a přihlédnutím k
tomuhle bodu ze sněmu. Výsledný koncept bude zaslán k
připomínkování/diskuzi před další krajskou radou.@radar

● “Zajistit podporu v oblasti mediální pomoci, ideálně v podobě nalezení mediálního
zpravodaje kraje.” @KRJ

○ Proběhla jen krátká zmínka, nijak jsme to neprojednávali.
○ Náplň práce mediálního zpravodaje: mentoring nižších MZ, má kontakty na

média, monitoring akcí a médií.
● Uspořádání školení na ovládání skautského systému SKAUTI

○ nestihlo se @KRJ
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4. Evidence hospodářských a registračních povinností OJ
● nestihlo se

5. Zprávy z náčelnictva
● Gonza 1.4.2024
● nadcházející NJ bude 13.-14.4. 2024 v Nyburku, základna Tortuga.
● Hlavně to bude seznamovací jednání nového Náčelnictva. Na agendě bude

následující:
○ vyznamenání medaile Svatého Jiří
○ činnost NJ 2024-2027 - jak bude NJ fungovat v novém funkčním období
○ projednávání usnesení z VSJ - zahájení práce s přijatými i neprojednanými

usneseními
○ zpětná vazba na VSJ - práce se ZV od delegátů + návrhy na změny směnu

do budoucna
○ Strategie 2030 - harmonogram pro rok 2024

6. Operativní chod KRJ
● Výsledky online hlasování o rozpočtu Zlínského kraje pro rok 2024 a Dotační

vyhlášce Zlínského kraje č.01/2024.
○ "Krajská rada Zlínského kraje schvaluje rozpočet Zlínského kraje pro rok

2024." -> Pro 9 | Proti 0 | Zdržel se 0
Usnesení bylo přijato.

○ "Krajská rada Zlínského kraje schvaluje Dotační vyhlášku Zlínského kraje
č.01/2024." -> Pro 8 | Proti 0 | Zdržel se 1
Usnesení bylo přijato.

● Hlasování o účasti v OP JAK - proběhlo, viz první bod.

7. Krajská klubovna

● Je třeba zfinalizovat dokumenty k nabídce a obratem dle instrukcí podat na
podatelnu -> více aktuálních informací přímo od Jaga.

● S tím spojený bod promyslet stěhování..máme nějaký časový odhad, kdy? Bude to
pak rychlá akce a budou potřeba dobrovolníci na pomoc se stěhováním a na úpravy
nových prostor.

● Na stěhování nebo spíše na přípravu stěhování (balení věcí) to bude chtít zástupce z
každého subjektu/kurzu, který má v nynější klubovně uložené věci.

● Jag informoval o stavu věcí všechny přítomné, Medvěd podepsal a orazil dokumenty
potřebné k podání, neprodleně je odevzdá na podatelnu. Očekáváme převzetí klíčů
koncem dubna až května, do konce června chceme mít dořešené papírování. Do září
mít připravenou novou klubovnu. @jag

● Aktualizace k 29.4.: Klubovna byla ze strany MMZ schválena a předběžně je
domluvený termín předání klíčů k 1.6.2024, Jag je v kontaktu s paní Marečkovou a
ladí detaily předání nové a odevzdání staré klubovny.

● Vybavení klubovny:
○ Deninda nabízí kuchyňku do nové klubovny
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○ téma pro ORJ Zlín (Boxtra má představu), budeme rádi za přebytky kluboven
@okresácí

8. Souhrn registrace 2024
● Junák - český skaut nadále roste, registrovaných členů v celé organizaci 76 711 (+1,4 %).
● Zlínský kraj má v roce 2024 registrovaných Řádných a čestných členů (bez hostů)

celkem 4 723. V roce 2023 to bylo 4 639 -> máme nárůst o 84 členů (+1,8 %).
● Díky všem za čas strávený nad registrací i nad odstraněním nedostatků a to jak těch

formálních, tak i závažnějších. Po odevzdání nadřízené jednotce již nepřišly žádné
namitky k registraci.

● Prosím posbírat info, jaké věci v registraci nejvíce trápili okresáky, případně
střediskové vedoucí? -> Ať víme na co se zaměřit na podzim před další registrací,
případně kde vysvětlit/dovzdělat nebo pomoci.@radar

○ Od Radara postřeh, učesat formát schvalování výjimek -> jakou výjimku
schvaluje středisko, jakou okres, jak ji zapsat/schválit, apod. @radar

○ Zaměřit se na doplnění vzdělání u vedoucích, kteří jedou na výjimku. Pohlídat
doplnění kurzu, případně přihlášení na nějaký kurz. -> Možná bod do agendy
výchovného zpravodaje.

● workshop na práci se skautISem je taky požadavek z ORJ KM a dá se spojit se
školením registrace @KRJ

9. Zprávy z okresů a krajských delegátů

● KM
○ Hospodářský kurz v KM 27.4., přihlašování přes skautIS, kapacita 15 lidí

● VS
○ ZVaS na Hrachovci středisko Valmez
○ OSEV - Okresní SEtkání Vedoucí 2. ročník 5.-6.10. primárně pro okres ,ale

otevřeno pro každého z kraje, Kateřinice
○ založen nový oddíl na Dolní Bečvě
○ Rožnov p.R. - složitá situace! Makají na domě (střecha fasáda, vnitřek), ale

hrozí nucená správa, špatná komunikace se Zdenkem. Podezření na černé
duše a na nedostatek členů na limit střediska. Doporučení pro okres: počkat
na zadaní hosp. výkazu a potom začít tlačit. Kraj bude k dispozici.

● ZL
○ Byly RR závody, 30 účastníků
○ Byly práce na Zikmundově s dobrovolníky
○ ZVaS pořádá 3. středisko ve Zlíně 4.5.

● UH
○ Okresní rada 9.4. onlajn (další výjezdní Polešovice)
○ Možnost setkání s KRJ – ideálně na podzim 10.9.2024 nebo 12.11. 2024

@medvěd
○ Proběhlé větší akce: Rikitanův Memoriál, Ples Psohlavci, Lakros, Táborová

Agora (24 účastníků – výměna zkušeností)
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○ Plánované akce: Jarní výpravy, Ivančena, Mafiáni, Hudyfest, Rychlé šípy
(plakáty), Psohlavci Jamboree 11.5.2024 - pozvání @jag

○ ZVAS – 13.4.2024 okresní kolo Salaš (přípravy, 26 hlídek), roste poptávka
zakladní kolo už je přeplněně

○ ČK Hřivna – zkouškový víkend 17. – 19.5. + Rovering na klíč

● Holešov
○ Existence pod krajem funguje dobře, na ZVAS pojedou na Vsetín, dostali

dotaci na opravu verandy na Wapiti. pořádají tradiční noční pochod

BAM - OS: byl sněm OS s prohlídkou muzea, bylo mezinárodní utkání v bowlingu ve
Frýdku-Místku, chystá se účast na Ivančeně a spolu s tím návštěva do Českého Těšína,
chystají se pomahat na ZVASech, na střelecké závody v Polsku, na mistrovství v hodu
tomahawkem a nožem

WESA - vodáci: Běží výpravy zejména v rámci čekatelských projektů ČK Hřivna, přislíbena
pomoc a zajištění vodácké disciplíny 27.4. Memoriál Šedého vlka (pořádá stř. Brumov –
Bylnice), výprava na sraz VS v Českém Vrbném 17.–19.5. (cca 5 osob).

10. Dotace na rádcovské akce
● Kaktus připomíná, Jag doplňuje a vysvětluje jednoduchost podání
● počítáme s KM RK Pažit
● Uh. Brod poslal krátké hlášení bez projektu
● Zlín - Kočičák týden slibuje projekt, ale neposlal
● KM chystají nejakou akci ale Kaktus nema vubec jasno
● Projekty do 15.4. poté se posílá na KÚJ @kaktus

11. Vzdělávání
● neřešilo se

12. Krajský archiv
● neřešilo se

13. Krajské vyznamenání
● neřešilo se

14. Ostatní
● Návštěvy z náčelnictva: Vokin (nebo obecně někdo z náčelnictva) by rádi alespoň

jednou za volební období navštívili naši krajskou radu, pokud chceme. Návštěvu je
také možné spojit s nějakou regionální akcí. Nabídneme termíny. @gonzales
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● Setkání Habanero: Fox předložil projekt kvůli finanční podpoře, kterou žádá po kraji.
Má tam nesrovnalosti - žádá jen 2400,- ale zároveň o té akci nic neví.
Na setkání se čeká asi 40 účastníků, ve skautském domě v Olomouci.
Kaktus nechá doplnit informace a nechá hlasovat o finanční podpoře setkání online.
Aktualizace 23.4.: v online hlasování bylo nepřijato.

● Podpora účastníků: Žádost o podporu na Roverway: debata o tom jak má kraj
podporovat podobné akce, podpora by měla být v základu ze střediska, následně
pak z okresu až pak z kraje, je dobré jít skrze fundraising, JAG: pokud vidíme, že pro
získavání peněz se dělá v konkrétním případě hodně je pak snadnější to podpořit.
> Kaktus se zeptá jaká byla předem podpora ze střediska nebo z okresu a taky
doporučí konzultaci dobré praxe se střediskem Vsetín. @kaktus

● Postřehy z VSJ: Spousta delegátů za kraj Zlín nevědělo vůbec o krajských
usneseních. Do příště předsněmovní briefing a osvěta v oblasti delegátů na VSJ, na
usnesení z krajského sněmu nebyl určen garant.
Kdo je delegátem VSJ ze střediska, měl by se účastnit krajského sněmu! Dbát na to
kdo a proč jede na VSJ. @jag @radar

Zapsal: Petr Foltýn - Medvěd
Zkontroloval: Jan Michna Datum kontroly:6.5.2024
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